
اخبارخبر كوتاه
انگار قبل از من قهرمان جهان شده بودیم!

ناظمالشریعه:قتلکردیمکهاینحرفهارامیزنند؟

یک عاشقانه همیشگی؛

انگار دوباره ایران استرالیاست

موفقی  دوران  که  الشریعه  ناظم  سیدمحمد 
را در تیم حفاری اهواز پشت سر گذاشت، پس از 
ایران  امید  تیم  عنوان سرمربی  به  را  اینکه مدتی 
در  او  شد.  ایران  ملی  تیم  سرمربی  کرد،  سپری 
مدت کوتاهی توانست به همراه تیم ملی قهرمان 
در   ۲۰۱۶ آسیا  ملت های  جام  فوتسال  مسابقات 
سرمربی  بهترین  عنوان  کسب  نامزد  و  ازبکستان، 
ازبکستان  شکست  شود.   ۲۰۱۶ سال  در  جهان 
آخرین  ایران  که  خورد  رقم  حالی  در  میزبان 
و  بود  افتاده  اتفاق   ۲۰۱۰ سال  در  اش  قهرمانی 
در  قهرمانی  این  آسیا،  در  ناکامی  سال   ۶ از  بعد 
سال ۲۰۱۶ بر شیرینی ها و ارزش های این پیروزی 

افزود.
او به همراه تیم ملی فوتسال در سال ۱۳۹۶ 
 ۲۰۱۸ آسیا  ملت های  جام  فوتسال  مسابقات  در 
کرد.  نیز کسب  را  قهرمانی  عنوان  تایپه  چین  در 
الشریعه در مهر  ناظم  به همراه  فوتسال  تیم ملی 
را کسب  عنوان سومی جهان  توانست  ماه ۱۳۹5 
کند. این برای نخستین بار در تاریخ بود که یک 
این  به  بزرگسالان  رده  در  توانست  تیمی  ورزش 
نیز   ۲۰۲۱ جهانی  جام  در  یابد.  دست  عنوان 
ناظم الشریعه به همراه ایران تا جزو ۸ تیم پایانی 
مغلوب  اما سرانجام  رفت  پیش  نیز  ها  رقابت  این 

قزاقستان شد.
رقابت های جام  پایان  از  الشریعه پس  ناظم 
از  جهانی و در گفتگویی در مورد مسائل مختلف 
جمله علت شکست برابر قزاقستان و عدم راهیابی 
به دیدار نیمه نهایی به صحبت پرداخت که آن را 

در زیر می خوانیم:
با قزاقستان شروع می کنیم.  از بازی   *
قزاق  از سد  بتواند  ملی  تیم  رفت  می  انتظار 
با  آنها  نشد.  اینگونه  ولی  کند  عبور  ها 
سد  از  یافته  تابعیت  تغییر  برزیلی  بازیکنان 
ایران عبور کردند. آیا روی این تیم شناخت 

کافی داشتید؟
بحث  داشتیم.  قزاقستان  از  کافی  شناخت 
ما  برای  نباید  قزاقستان  بازیکنان  بودن  برزیلی 
پایین  را  قزاقستان  کار  ارزش  نباید  کند.  فرق 
که  شد  می  حذف  نباید  هم  قبل  دوره  بیاوریم. 
همین  به  و  دارد  متفاوتی  گلر  افتاد.  اتفاق  این 
گلر  و  بالاست  رنکینگ  در  است  سال  چند  دلیل 
با  آنها بهترین جهان است ولی واقعیت این است 
برنامه و خوب شروع کردیم و به گل های مدنظر 
در نیمه اول رسیدیم. علی رغم اینکه بحث دفاعی 
کردیم  پرس  و  دفاع  خوب  خیلی  ولی  کنند  می 
ولی جام جهانی متفاوت است. یک مقدار در نیمه 
دوم عقب نشستیم که علی رغم میل باطنی فشار 
پاورپلی می  دائما  تیم  این  آمد.  بالایی می  خیلی 
نشینی می شد. یک  به عقب  ما مجبور  تیم  کرد 
مقدار فرصت سوزی شد. به نظرم داوری در بازی 
ما نقش تعیین کننده ای داشت. آن اشتباه منجر 
وی  گفتند  می  ها  خیلی  ولی  شد  می  ما  گل  به 
اس . وی اس قوانین خود را دارد و در آن لحظه 
نمی شد استفاده کرد. مثلا اگر این توپ گل می 
ما می  بودند  آنها گل زده  اگر  وار می رفت.  شد، 
با  بود  کرده  اشتباه  داور  بگیریم.  خطا  توانستیم 
اینکه من راجع به داوری حرفی نمی زنم. با این 
اختیار  در  را  بازی  کرد  می  سعی  ما  تیم  حال، 
مطمئنا  و  گرفتیم  آنها  از  هم  خطا  پنج  و  بگیرد 
بهره  از خطاها  اضافه می رفت حتما  به وقت  اگر 
نباید  کردیم.  اشتباه  متاسفانه  ولی  بردیم  می 
در  را  دفاع  بهترین  ما  کردیم.  می  نشینی  عقب 
در  داشتیم.  را  حمله  بهترین  و  بینیم  می  حمله 
نیمه  در  ولی  بستیم  را  دروازه  هم  قزاق  با  دیدار 
دوم شرایط سخت شد و کار مشکلی داشتیم. در 
آخرین لحظات گل خوردیم و در آخرین لحظات 
متاسفانه  نشد.  که  بزنیم  گل  توانستیم  می  هم 

حذف شدیم.
* علت اصلی شکست تیم ملی را در چه 
اشکال  خودتان  نظر  از  بینید؟  می  مسائلی 
به  صعود  از  ایران  شد  باعث  که  اشتباهی  و 

مرحله بعد باز بماند، چه چیزی بود؟
رخ  کسی  هر  یا  من  از  اشتباه  صد  در  صد 
بود.  نشینی  عقب  ما  اصلی  اشکال  باشد،  داده 
نداشتیم.  خوبی  تدارکاتی  بازی  گویند  می  همه 

ما باید با تیم های سطح بالای جهان بازی کنیم. 
ما  شود.  می  چه  رود،  نمی  فشار  زیر  که  تیمی 
ازبکستان  با  و  داشتیم  تایلند  تورنمنت  یک 
کردیم  بازی  بلاروس  با  داشتیم.  نزدیکی  مسابقه 
که مشابه صربستان بود. ما اگر قرار است به جمع 
بازی  دنیا  اول  تیم  با چهار  باید  برویم،  تیم  چهار 
نداریم.  بازی دوستانه  گویند  ها می  کنیم. خیلی 
در سه، چهار ماه اخیر فدراسیون تمام تلاش خود 
این  اصلی  علت  آن چه شد؟  از  قبل  ولی  کرد  را 
در  ویژه  به  اینطور  ما  دفاع  شد  باعث  که  است 
شکست  از  بعد  و  اکنون  شود.  متزلزل  دوم  نیمه 
مدام می گویند نیمه دوم و نیمه مربیان. همیشه 
الان  ولی  مربیان  نیمه  گفتند  نمی  بردیم  می  که 
می گویند. تیم ما مدت زیادی زیر فشار نرفت. از 
صربستان  با  بازی  شد.  ایجاد  مشکل  اول  همان 
خیلی قوی و با برنامه، دونده، جنگنده و تاکتیکی 
پاورپلی کرد  بردیم. صربستان  را  و صربستان  بود 
شرایط  ازبکستان  با  بازی  در  نزد.  گل  ما  به  ولی 
متفاوت بود. به نظرم مهم ترین علت این است که 

تیم ما زیر فشار نرفت. شرایط اینطور بود.
تیم  شکست  در  طیبی  حسین  غیبت   *
ملی چقدر تأثیرگذار بود؟ و اینکه اصولا چرا 
با وجود مصدومیت طیبی و اینکه او قادر به 
بازی کردن نبود، او را در فهرست نفرات خود 

قرار داده بودید؟
خیلی دوست داشتیم از حسین طیبی استفاده 
کنیم و نامه کمیته پزشکی را دارم که گفت ۲۰ روز 
پس از مصدومیت بازی می کند که این اتفاق نیفتاد 
و آناتومی همه بازیکنان عین هم نیست. واقعیت کار 
این بود. حسین طیبی یکی از مهره های باارزش و 

برند ماست و غیبت او تاثیرگذار بود.
سنگ  محمدرضا  به  دیگر  مبهم  نکته   *
لیست  در  را  او  مربوط می شود. چرا  سفیدی 
بازی با قزاقستان قرار ندادید؟ اینکه گفته می 
در  سفیدی  سنگ  تعویض  از  پس  چون  شود 
با ازبکستان او با شما دست نداده و به  دیدار 
همین دلیل تنبیه انضباطی شده و او را حتی 

در تمرینات راه نداده اید، درست است؟
قداست  به  مسئله  نبود.  ندادن  دست  بحث 
تیم ملی برمیگردد. من یک موضوعی را در زمین 
من  و  نبود  بد  عامیانه  نظر  از  جوابش  که  گفتم 
زدم  صدایش  کردی.  می  را  کار  این  باید  گفتم 
توضیح بدهم ولی روی نیمکت نشست. از نظر من 
یک حرکت ناشایست بود و باید به حرف من گوش 
می داد. او حرفی بدی نزد و بی ادبی نکرد ولی هر 
کسی باید حد خود را بداند. به نظرم نتیجه خیلی 
مهم هست ولی بعضی جاها نباید نتیجه را فدای 
شوم  نمی  ناراحت  نکند  سلام  کسی  کرد.  اخلاق 
ولی وقتی به پوزیشن سرمربی بی احترامی کند، 
برخورد می کنم. اگر برخورد نکنم، به جایگاه تیم 
از  من  و  شد  می  وارد  خدشه  آن  قداست  و  ملی 
قداست تیم ملی دفاع کردم. در زمین حرفی زدم 

که جواب داد ولی جواب او ناشایست نبود.
* پس از بازی انتقادهایی از شما مطرح 
می شد و شایعاتی نیز به وجود آمد که شما 
قصد جدایی از تیم ملی را دارید و حتی گفته 

شد ممکن است راهی تیم ملی عمان شوید. 
به نظر شما این شایعات که بعضا ممکن است 
برنامه  با  شود،  ملی  تیم  برای  حواشی  باعث 

قبلی و تعمدا انجام شده است؟
یکسال  من  است.  برنامه  که  است  مشخص 
و  است  باز  فدراسیون  و دست  دارم  قرارداد  دیگر 
می تواند بگوید نیا. معلوم است که برخی با برنامه 
و از عمد راجع به من حرف میزنند که میگویند از 
تیم ملی عمان پیشنهاد دارم. در فوتسال و جامعه 
ورزش همه یکدیگر را می شناسند. دنبال پوزیشن 
تیم  سرمربی  است  این  افتخارم  نیستم.  و...  مالی 
همین  به  راجع  رادیو  در  گذشته  روز  بودم.  ملی 
پرسیدند.  سوالاتی  من  از  عمان  پیشنهاد  موضوع 
های  شنونده  که  رادیو  مانند  پرمخاطبی  رسانه 
بزند.  دامن  شایعات  این  به  نباید  دارد،  فراوانی 
رادیو  نیست. شاید هم مجری  اتفاقات جالب  این 
درست  شایعاتی  افراد  سری  یک  و  نباشد  مقصر 
مسائل  این  به  استناد  با  نیز  مجری  و  کنند  می 
اینکه  از من پرسیده است.  درباره پیشنهاد عمان 
همه بخواهند همه چیز را روی سر ما خراب کنند، 

اینطور نیست.
* در دیدار با ازبکستان دروازه ما راحت 
باز می شد. ازبک ها روی پاور پلی توانستند 
اختلاف را به یک گل برسانند و حتی نزدیک 
پلی  پاور  روی  چرا  شود.  مساوی  بازی  بود 

ضعف داشتیم؟
گل  پاورپلی  روی  دنیا  های  تیم  بهترین 
نزدند. اما دیدار با ازبکستان شرایط فرق داشت و 
بازیکنان ما بخاطر افزایش گل می خواستند توپ 
دست  حالا  کردند.  طمع  و  بزنند  گل  و  بگیرند 
با صربستان،  گذاشتند روی همان بازی. در بازی 
پاورپلی  حریفان  هم  بلاروس  و  تایلند  و  آمریکا 
ولی  بود  بازی  در  ما  دفاع  همان  و  کردند  بازی 

گل نخوردیم.
* ایراد دیگری که به تیم ملی گرفته می 
شد، مسئله سن و سال بازیکنان بود و گفته 
در  بالاست.  بازیکنان  میانگین سنی  می شد 

این رابطه چه نظری دارید؟
ریشه این انتقادات را می توانید در بیاورید و 
ریشه این کارهایی که علیه من صورت می گیرد 
مشخص است. الان گیتی پسند، مس و الوند جزو 
توانید  می  شما  و  است  ایران  های  تیم  بهترین 
میانگین  دربیاورید.  را  ها  تیم  این  سنی  میانگین 
گذشته  سال  عملکرد  بالاست.  ما  لیگ  کل  سنی 
سنی  میانگین  ببینید.  را  پسند  گیتی  همین 
بازیکنانش چقدر بود؟خب من  باید از کجا بازیکن 
بازیکن بگیرم. وقتی  از لیگ  باید  بیاورم؟ من هم 
کنم؟  چکار  باید  من  بالاست،  لیگ  بازیکنان  سن 
ضمن اینکه پشت بازیکنانم ایستاده ام و می گویم 

تمام تلاشم را کردم.
گفت  و  زد  زنگ  من  به  پیروانی  غلام  آقا 
زند. می  را می  ها  این حرف  است چطور  عجیب 
گفتند چطور سن گلر ایران بالاست و بعد به همان 
توانید  می  دیگر  سال  دو  یکی،  گویند  می  گلر 
کرده،  صعود  فینال  دیدار  به  که  آرژانتین  باشید. 
هم  قزاقستان  است.  جهانی  جام  تیم  ترین  مسن 

از این موضوع دفاع نمی کنم ولی  همینطور. من 
کنیم  قبول  باید  ببینید.  را  لیگ  های  تیم  همین 
براساس موقعیت این حرف ها را می زنند. به همه 
ارادت دارم ولی در شش، هفت سال  کارشناسان 
خدا  که  گرفتیم  خوب  نتیجه  همه  این  گذشته 
اتفاقات  این  کردند.  تلاش  بازیکنان  و  کرد  کمک 
را  ازبکستان  و  قزاقستان  با  دیدار  اول  نیمه  افتاد. 
به  دنیا  گویند  می  همه  کشتیم.  نیمه  دو  هر  در 
آخر رسیده و چه کسی جواب بچه های مردم را 

می دهد. ما مگر جنایت کردیم؟
من عزتی که خدا با دعای مردم داد را یادم 
تلاش  و  خدا  کمک  با   ۲۰۱۶ سال  در  رود.  نمی 
کسب  را  جهان  سومی  عنوان  توانستیم  ها  بچه 
به  شرایطی  در  مهم  و  بزرگ  مقام  این  کنیم. 
دست آمد که ما در سال ۲۰۱۲ و در مرحله یک 
دور  از  کلمبیا،  برابر  شکست  با  نهایی  شانزدهم 
یا حتی در دوره قبل  بودیم.  رقابت ها کنار رفته 
از آن و در سال ۲۰۰۸ نیز تا جمع ۸ تیم پایانی 
سال  شدیم.  حذف  باخت،  یک  با  و  رفتیم  پیش 
نیامده  بالا  گروهی  مرحله  از  اصلا  که  هم   ۲۰۰4
بیامرزد که  را  بودیم. خدا پدر محمد مایلی کهن 
مقام  به  و  ببرد  را  تیم  تا   4 توانست   ۱۹۹۲ سال 

چهارم جهان برسد.
تا ۲۰۱۸ سیر صعودی تیم ما عالی بود و همه 
نتایج مشخص است. از سال ۲۰۱۶ تا ۲۰۱۸ نتایج 
عالی گرفتیم و پس از آن در ابتدای سال ۲۰۱۹ 
در رنکینگ دنیا، سوم شدیم ولی پس از آن هیچ 
و  نداشتیم  قوی  دوستانه  بازی  نکردیم.  کاری 
برزیل  ملی  تیم  نداریم.  پول  فدراسیون می گفت 
می  بلیت  پول  باید  فقط  ما  و  کرد  دعوت  ما  از 
دادیم که فدراسیون این کار را نکرد. از این بالاتر؟ 
دنبال توجیه نیستیم ولی واقعا باید حق و انصاف 

را رعایت کنیم.
دیده  اوت  تایم  زمان  در  که  ای  نکته   *
می شد، صحبت کردن های اصغر حسن زاده 
به جای شما در آن زمان بود. در دیدار برابر 
رخ  اتفاق  این  آرژانتین  حتی  و  قزاقستان 
از  سری  یک  انتقاد  مورد  مسئله  این  داد. 
توضیح  باره  این  در  گرفت.  قرار  کارشناسان 

می دهید؟
دست  نباید  تخته  گفتند  می  موقع  یک 
از  بعضی   . کردم  را  کارم  من  بدهی.  بازیکن 
در  هست.  بازیکنان  بین  ها  تاکتیک  و  ارتباطات 
تایم اوت می گویم خطا شده و مثلا اصغر اینطور 
بزند. چون اصغر نفر زننده ضربه است به بازیکنان 
دیدار  در  من  کنند.  چکار  که  گوید  می  را  کار 
که  بزن  را  خطا  ضربه  گفتم  اصغر  به  آرژانتین  با 
گل هم شد. هر کسی یک سری حرف هایی می 
زند. واقعیت این است. ما به جمع هشت تیم برتر 
دیدار  در  که  باختیم  قزاقستانی  به  و  رفتیم  دنیا 
خدایی  بنده  یک  باخت.  پنالتی  در  نهایی،  نیمه 
می گفت جواب بچه های مردم را بدهیم. مگر ما 

خلاف شرع و قتل کردیم.
شرایط  و  کاریتان  آینده  درخصوص   *
اید؟  کرده  گیری  تصمیم  ملی  تیم  در  حضور 
با وجود اینکه یک سال دیگر قرارداد دارید.

تصمیم  باید  فدراسیون  خصوص  این  در 
می  دارند،  را  مربی  تغییر  قصد  اگر  کند.  گیری 
تا  بیاورند.  خواهند،  می  که  را  کسی  هر  توانند 
هستم.  ملی  تیم  خدمت  در  باشم،  که  ای  لحظه 
کنم.  صحبت  خادم  عزیزی  آقای  با  باید  بنده 
و  دید  لیتوانی  در  را  چیز  همه  نزدیک  از  ایشان 

حالا در آینده صحبت خواهیم کرد.
* حرف پایانی؟

از تلاش تک تک بازیکنانم تشکر می کنم. هر 
کسی نظر خودش را می گوید. زمانی که یک گل می 
خوردیم، یک مدل حرف می زدند و وقتی که گل 
می زدیم یک مدل دیگر صحبت می کردند. مرور 
زمان همه چیز را به همه مشخص می کند. چنانچه 
پیش از این ثابت کرده است که و عزت و ذلت دست 
خداست. اگر مکر و حیله ای انجام شود، در همین 
انسانیت می گوید خدا  دنیا گریبانگیر خواهد شد. 
همه چیز را مشخص می کند. سعی کردم با همه با 
صداقت رفتار کنم. همه افتخارات کادر فنی مساوی 

است و به اندازه هم زحمت می کشیم.

حتما عشق و علاقه بی اندازه هم در نوشتن جمله بعدی بی تاثیر 
نیست، اما نظیر محبوبیت احمدرضا عابدزاده دیگر تکرار نخواهد شد. 
با دروازه بانی عشق می کرد، اینقدر که وقتی حتی مجاهد در لباس 
از بقیه  باز کرد خودش بیشتر  نفت آبادان دروازه اش را از دم کرنر 

خنده اش گرفته بود.
اما ۲۱ سال پیش چنین روزهایی شاید سخت تر از همیشه برای 
احمدرضا عابدزاده گذشت. ابتدای فصل ۸۰-7۹ بود که غیرعادی خبر 
پرتیراژترین  شد.  می  منتشر  محبوب  بان  دروازه  این  خداحافظی  از 
نشریه آن روزهای ایران رابطه بسیار بدی با عابدزاده داشت و مخالف 
بازگشت او به تیم ملی بود، اما در نهایت برای جلال طالبی احتمالا 
چاره ای جز دعوت از احمدرضا عابدزاده نبود و این اتفاق بالاخره در 

شهریور 7۹ و در اردوی پیش از جام ملت های آسیا رخ داد.
برابر  اوایل فصل پرسپولیس به خصوص  عابدزاده در دیدارهای 
فجر و الوکره نمایش بسیار خوبی داشت و محبوبیت او باعث دو تکه 
شدن فضای عمومی فوتبال در آن مقطع شده بود. گروهی از هواداران 
پرسپولیس تصور می کردند احمدرضا عابدزاده از گزینه هایی مانند 

پرویز برومند آماده تر بوده و باید به تیم ملی دعوت شود.
پس بعد از دو سال و خورده ای و از ایران- آلمان چهار تیر 77، 
دیده  ملی  تیم  به  فهرست دعوت شدگان  در  عابدزاده  احمدرضا  نام 
عینی  مشاهدات  از  روایت شخصی  کمی  شاید  بعد  به  اینجا  از  شد. 
باشد. عقاب آسیا به خاطر روحیه خاص و ابهتی که داشت، معمولا 
در جمع بازیکنان پرسپولیس میر میدان بود و اغلب بازیکنان خواهان 

دوستی و رفاقت با او بودند.
اما در آن اردوی تیم ملی شرایط برای او کاملا تغییر کرده بود. 
به نظر می رسید بازیکنان جدید و حتی هم تیمی های سابق و رفقای 
دیروز تمایل چندانی به نزدیک شدن به عابدزاده نداشتند و او انگار 

در انزوا قرار گرفته بود.
احمدرضا عابدزاده عادت داشت در تمرینات تغییر پست داده و 
حتی گاهی در خط حمله هم بازی کند. دروازه را رها می کرد و پا به 
توپ تا وسط زمین و نزدیکی دروازه حریف هم پیش می رفت. اما در 

این تمرین تیم ملی او بی سر و صداتر از همیشه گوشه ای برای خود 
تمرین کرده و خیلی هم شلوغ کاری نمی کرد.

انگار  عابدزاده،  احمدرضا  به  دوست  و  نزدیک  بازیکنان  بین  از 
فقط مهرداد میناوند مثل همیشه با او برخورد می کرد. به نظر می 
رسید هراسی بین بازیکنان بابت صمیمیت با او ایجاد شده بود و در 
نهایت هم خیلی زود دوران بازگشت احمدرضا به تیم ملی به اتمام 

رسید.
اما عابدزاده انگار کوه انگیزه شده بود و با جدیتی متفاوت نسبت 
انگار می  داد.  براگا گوش می  و  فرامین جلال طالبی  به  به همیشه 
خواست ثابت کند هنوز تمام نشده و علیرغم مصدومیت کهنه خود 

هنوز می تواند از دروازه تیم ملی محافظت کند.
برای دیداری دوستانه راهی قطر شد  ایران  نهایت تیم ملی  در 
و قرار بر آن بود که برای سنجش آمادگی عابدزاده، او از ابتدا درون 
دروازه تیم ملی قرار بگیرد. اما در نهایت این اتفاق هرگز رخ نداد و 
احمدرضا بدون انجام حتی یک بازی رسمی برای همیشه با تیم ملی 

وداع کرد.
ملی  تیم  باتجربه  بازیکنان  از  گروهی  که  نوشتند  می  نشریات 
آسیا  های  ملت  جام  نهایی  لیست  در  عابدزاده  حضور  به  ای  علاقه 
۲۰۰۰ ندارند. پس در نهایت تیم ملی بدون این دروازه بان محبوب 
این  با  برابر کره جنوبی  با قبول شکست عجیب  و  لبنان شده  راهی 
تورنمنت وداع کرد؛ اما اتفاقات آن دیدار و نحوه شکست و حذف تیم 

ملی حداقل برای من که خیلی معنی داشت.
بیشتر از همه توی چشم بود، حتی وقتی پرسپولیس روی دروازه 
حریف حمله می کرد هم یک جوری ۱۸۰ باز می کرد، پای خود را 
به دیرک می رساند و گرم می کرد که آدم هوس می کرد فرصت 

تماشای گل های احتمالی را رها کرده و خیره به احمدرضا شود.
عابدزاده  احمدرضا  از  نامی  کمتر  دیگر  سالگی،   55 در  حالا 
دارند،  آنهایی که هنوز هم عاشقانه دوستش  برای  شنیده می شود. 
تنها یک صفحه اینستاگرام احمدرضا باقی مانده و هر از چند گاهی 
چند استوری. حالا هر چقدر هم آرام و بی سر و صدا نسبت به گذشته، 

اما هنوز هم جوری تمرین می کند که انگار هفته دیگر بازی ایران- 
بارها  بازنویسی افسانه ای رسیده که  انگار دوباره فصل  استرالیاست؛ 

در موردش گفته شده، اما تکراری نمی شود.
جوری ۱۸۰ باز می کند و وزنه می زند که آدم حیرت می کند؛ 
جنس  ساده”.  تمرین  “یک  نویسد  می  کپشن  در  مغرورانه  هم  بعد 
هواداران خودش را بهتر از همه می داند و سالهاست فهمیده دلمان 

برای این غرور منحصر به فرد ضعف می رود.
روزهای  آن  از  از گذشته می گذارد.  فیلمی  بار  چند وقت یک 
حماسی و درخشان که یک چیز را خوب یادم آدم می دهد؛  تو حق 
نداری اشتباه کنی، یک دستی توپ بگیری و هری کیول را در آزادی 

دریبل کنی، مگر نامت احمدرضا عابدزاده باشد.
تیم  برای  نه  کرد،  تلاش  مذبوحانه  بورس  در  ماندن  برای  نه 
گرفتن و درآمدزایی به این و آن رجوع کرد. حتی سال به سال هم 
تصویرش  که  کسی  از  آنهم  آید؛  نمی  در  عابدزاده  نام  از  یکی  تیتر 
نقش مهمی در پرفروش شدن هفته نامه های رنگارنگ اواسط دهه 
7۰ و تلاش و ماهان و البرز و فضیلت جوانان و ... داشت. احمدرضا 
سر جای خودش، همان بالای بالا باقی ماند. از نام او فقط یک رابطه 
عاشقانه باقی مانده است؛ استوری هایی که او می گذارد و دل ما که 

غنج می رود.

می دانم روزهای سخت تری در انتظارم است؛
نویدکیا: کار خارق العاده ای در نقل و 

انتقالات نکردیم

محرم نویدکیا سرمربی تیم فوتبال سپاهان 
برای فصل جدید  از تیمش  در حاشیه رونمایی 
با  گفتگو  در  اینطور  را  هایش  حرف  مسابقات 
کرد:  آغاز  سپاهان  تقویت  مورد  در  خبرنگاران 
فکر می کنم نفراتی که نیاز داشتیم را گرفتیم. 
ما  بازیکنان  برخی  که  بود  این  ما  کار  حسن 
دادند  ترجیح  ولی  بود  شده  تمام  قراردادشان 
از دست  را  بازیکن  بمانند. چند  که در سپاهان 
دادیم. نفرات خوبی بودند و به اروپا رفتند. سعی 
تیممان  به  که  کنیم  جذب  را  نفراتی  کردیم 
نظر  از  چه  و  فوتبالی  نظر  از  چه  کنند؛  کمک 
شخصیتی. تمام تلاشمان را کردیم تا تیم خوبی 
این  کارمان  ترین  مهم  ولی حالا  کنیم  را جمع 
است که نفرات جدید و قدیمی را با هم هماهنگ 
کنیم و این ها مشکلاتی است که در آینده حتما 
با آن درگیر خواهیم بود و باید بتوانیم به مرور 
زمان این مشکلات را به مرور زمان حل کنیم تا 

فوتبال خوبی ارائه دهیم.
از  که  بالایی  انتظارات  مورد  در  نویدکیا 
تیمش وجود دارد، بیان کرد: این طبیعی است 
که هر کسی مربی تیم بزرگی مثل سپاهان باشد 
پرسپولیس،  استقلال،  مثل  دیگر  های  تیم  یا 
زیادی  انتظارات  آهن  ذوب  و  تراکتور  و  فولاد 
دارد  وجود  چیزی  چنین  دانم  می  دارد.  وجود 
باید  واین مسئولیت من را سنگین تر می کند. 
کادر فنی بیشتر وقت بگذاریم، بیشتر فکر کنیم، 
طبیعی  امیر  یک  این  بگیریم.  تصمیم  درست 
است و می دانم روزهای سخت تری در انتظارم 
است. باید تصمیمات سخت تری بگیرم. امیدوارم 

در نهایت بتوانم به تیمم کمک کنم.
مورد  در  نویدکیا  محرم  از  بعدی  سوال 
پست دروازه بانی سپاهان بود و اینکه آیا شرایط 
به مرز آمادگی می  تا شروع فصل  گلرهای تیم 
رسد یا خیر که او به این سوال اینطور واکنش 
مشورت  با  دیدیم،  که  هایی  فیلم  با  داد:  نشان 
کریستوفر  با  گرفتیم  تصمیم  کردیم،  که  هایی 
فصل را شروع کنیم. هر کسی برای پست دروازه 
بان دیدگاه هایی دارد و من هم همینطور. من 
گلر  که یک  ندارم  اعتقاد  موضوع  این  به  خیلی 
باید خوب شیرجه بزند، یا پنالتی بگیرد یا بازی 
در بیاورد. این ها برای من خیلی مد نظر نیست. 
از  بازیسازی  کار  بتواند  که  است  مهم  من  برای 
عقب را خوب انجام دهد و مورد دیگر هم اینکه 
بازی می کنیم،  چون ما تیمی هستیم که جلو 
ممکن است ضدحملات بخوریم و کسی را می 
خواهم که بتواند فضای پشت مدافعین را جمع 
با بچه های دیگر  کند. فکر می کنم کریستوفر 
 4 هر  دهند.  می  انجام  خیلی خوب  را  کار  این 
و  دارند  را  بودن  یک  شماره  لیاقت  بان  دروازه 

حالا جلو برویم و ببینیم  چطور پیش می رود.
این  به  سرمربی سپاهان سپس در واکنش 
با  لیگ  کشی  قرعه  در  دارد  دوست  که  سوال 
چه تیم هایی در هفته های ابتدایی روبرو شود، 
اگر  ولی  کند  نمی  فرقی  خیلی  داد:  توضیح 
بخواهم منصفانه حرف بزنم، دوست داریم بازی 
اول در خانه باشد و با تیم هایی بازی کنیم که 
به نظر می آیند. در اصل کار  تر  شاید معمولی 
دوست  تیمی  هیچ  احترامند.  قابل  ها  تیم  همه 
اصلی  حریفان  با  ابتدایی  های  هفته  در  ندارد 
اما  است.  همینطور  هم  من  برای  و  کند  بازی 
می  که  تیمی  چون  کند،  نمی  فرقی  درنهایت 
بازی  ها  تیم  تمام  با  باید  شود  قهرمان  خواهد 

کند.
سوال بعدی از نویدکیا در رابطه با حواشی 
تیم  این  دوستانه  بازی  با  رابطه  در  که  بود  ای 
برابر پرسپولیس ایجاد شده است. او در این مورد 
ام.  کرده  صحبت  مورد  این  در  قبلا  من  گفت: 
کنیم.  بازی  تا  کرد  صحبت  محمدی  گل  آقای 
فکر می کنیم اگر این بازی ها انجام شود، تنش 
من  امثال  گویم  می  هم  باز  می شود.  کمتر  ها 
مربی، سرپرست و مدیرعامل اگر حرف منطقی 
خودشیرینی  نزنیم؛  گنده  گنده  حرف  بزنیم؛ 
نکنیم تا هواداران را به خاطر یک برد یا باخت 
است. در مورد ذوب  بهتر  نیندازیم  به جان هم 
بود  هایی  حساسیت  و  بود  همینطور  هم  آهن 
ولی چهار بازی انجام دادیم که تنش کمتر شد. 
فکر می کنم در مورد استقلال و پرسپولیس هم 
همینطور است. البته می دانم در هیچ جای دنیا 
باب نیست که تیم های رقیب با هم بازی کنند، 
ولی فکر می کنم در کشور ما نیاز است که این 
بازی ها بیشتر و بیشتر شود تا حساسیت ها کم 
آن  نمی شود،  ها که کم  البته حساسیت  شود. 

تنشی که هست شاید کمتر شود.
مورد  در  ادامه  در  سپاهان  سرمربی 
حواشی ای که پیرامون سپاهان در مورد جذب 
وجود  ریگی  و  مغانلو  خصوص  به  بازیکن  چند 
نمی  فرق  خیلی  من  برای  داد:  توضیح  دارد، 
ای  معمولی  کار  خیلی  ما  ام.  گفته  بارها  کند. 
انجام دادیم. ما چهار بازیکن خیلی خوب را از 
دست دادیم و چهار بازیکن گرفتیم که به تیم 
محمد  ما  است،  مغانلو  بحث  اگر  کنند.  کمک 
و  کردیم  تعویض  را  مغانلو  شهریار  و  محبی 
است.  شده  انجام  سانتاکلارا  باشگاه  با  کار  این 
هم  بازیکنان  بقیه  است.  نیفتاده  خاصی  اتفاق 
هم  را  میرزازاد  و  منصوری  مرتضی  همینطور. 
هم  دیگری  بازیکن  دوسه  کردیم.  تعویض 
العاده  خارق  اتفاق  ما  بودند.  آزاد  که  گرفتیم 
ای انجام ندادیم که این به چیزها ایجاد کنیم. 
من  کند.  نمی  تفاوتی  من  برای  هم  خیلی 
با  و  باشد  خودم  تیم  به  حواسم  دارم  دوست 
همکارانم هماهنگی بازیکنان جدید و قدیمی را 

بیشتر کنیم تا تیممان خوب کار کند.

نباید جو نگران کننده برای این تیم شکل بگیرد
بنگر: بازیکنان پرسپولیس از الهلال 

نمی ترسند
محسن بنگر کاپیتان سابق پرسپولیس که 
را  آسیا  قهرمانان  لیگ  فینال  در  حضور  تجربه 
بهمراه سپاهان در کارنامه دارد، درباره وضعیت 
این تیم پیش از جدال با الهلال می گوید: مسلما 
الهلال یکی از قدرت های غرب آسیا و کلا لیگ 
سرمایه  آنها  می شود.  محسوب  آسیا  قهرمانان 
در  موفقیت  به  دستیابی  برای  بزرگی  گذاری 
این رقابت ها داشته اند و به خوبی از اهمیت آنها 
آگاه هستند. شاید جایزه مالی ناشی از موفقیت 
برای  ایرانی  تیم های  برخلاف  رقابت ها  این  در 
که  چرا  باشد  برخوردار  اهمیت  کمترین  از  آنها 
چند برابر آن را برای جذب نفرات ستاره هزینه 
این  به  دستیابی  اهمیت  به  باید  ما  کرده اند. 
افتخار آگاه باشیم. شما تیم استقلال تاجیکستان 
را نگاه کنید که به چه شکل تمام عزم کشورش 
برای موفقیت این تیم جزم شده بود. این موضوع 
نباید جو نگران کننده ای  ندارد.  ایران وجود  در 
برای تیم شکل گیرد و باید بالاترین حمایت را از 
تنها نماینده ایران داشت تا کمک شود به افتخار 

بزرگی دست یابد.
آقای  و  پرسپولیس  باشگاه  داد:  ادامه  وی 
گل محمدی به طور مثال تمام همکاری را نسبت 
به تیم ملی و فدراسیون برای در اختیار گذاشتن 
داشته اند  حتی  نیز  را  خود  مربیان  و  بازیکنان 
بازیکن  مجوز  صدور  برای  آنها  خواسته  یک  اما 
پرسپولیس  نگرفت.  قرار  موردقبول  خارجی 
نماینده ایران است و طی سالیان اخیر توانسته با 
موفقیت در این رقابت ها امتیازات خوبی از سوی 
ایران کند و مسلما  فوتبال  کنفدراسیون نصیب 
داشته  ویژه  نگاه  آن  به  که  است  وظیفه همگی 
به موفقیت لازم در آن  تا  باشند و کمک کنند 
دست یابند. مطمئنا کمک به پرسپولیس پیش 
از محرومیت نقل و انتقالاتی می توانست شرایط 
بهتری برای حضور در این رقابت ها برای این تیم 

فراهم کند که متاسفانه این اتفاق نیفتاد.
کاپیتان سابق پرسپولیس درباره تقابل این 
در  خوبی  نفرات  الهلال  می گوید:  الهلال  با  تیم 
ترکیب خود دارد اما من از این جوی که به راه 
نمی آید.  خوشم  حریف  بزرگنمایی  برای  افتاده 
این سالها علیرغم تمام موانعی  پرسپولیس طی 
که داشته حریفان بزرگی را از پیش رو برداشته 
و شاید اگر کمی از نظر امکاناتی و شرایط مالی، 
حتی  کمی  که  آسیایی  رقبای  مثل  نه  اوضاع 
می رسیدند.  بزرگی  اتفاق  به  شاید  بود،  بهتر 
توجه  با  شکل  چه  به  تیم  این  که  ببینید  شما 
دست  از  را  خود  ستاره های  مالی  مشکلات  به 
می دهد اما برخلاف آنها تیم های رقیب به راحتی 
می نشینند  دنیا  فوتبال  مطرح  ستاره های  پای 
و  کادرفنی  عملکرد  دارند.  مثبتی  مذاکرات  و 
قابل  نابرابر  این شرایط  بازیکنان پرسپولیس در 
ستایش و احترام است و برای آنها بهترین آرزو 
و  موفقیت  شایسته  آنها  دارم.  الهلال  برابر  را 
امیدوارم  و  هستند  بزرگی  افتخار  به  دستیابی 
حمایت های  جدال،  این  تا  باقیمانده  فاصله  در 
لازم برای موفقیت تیم شکل گیرد. این تیم نباید 
تغییرات  پرداختی،  عدم  مالی،  مشکل  نگران 
اسکان  و  پرواز  و  امکانات  نداشتن  مدیریتی، 
وضعیت  این  و  باشد  مسابقه  برگزاری  محل  به 
و  نیست  ایران  فوتبال  پرافتخار  تیم  شایسته 
برطرف  لازم  حمایت  با  زودتر  چه  هر  امیدوارم 
اخیر  سالیان  طی  پرسپولیس  بازیکنان  شود. 
مقابل حریفان قدرتمندی به نتیجه رسیده اند و 
مطمئنا برابر الهلال نیز ترسی نخواهند داشت و 
امیدوارم به نتیجه خوبی برسند تا همه خوشحال 

شویم.
بنگر که در اولین تجربه سرمربیگری خود 
بالاتر  دسته  به  را  زادگاهش  تیم  شده  موفق 
گفت:  نوشهر  شهرداری  وضعیت  درباره  بیاورد 
اعتمادی  از  توانستیم  خوبی  به  خوشبختانه 
دوم  دسته  به  را  تیم  این  و  برده  سود  شد  که 
بازیکنان  همواره  که  نوشهر  مردم  حق  بیاوریم. 
است  این  داشته اند  ایران  فوتبال  در  مطرحی 
بالاتر داشته باشند. مسلما  که تیمی در سطوح 
لازمه این شرایط حمایت بیشتر مسوولان است. 
فصل  برای  خویی  صالح  مهندس  خوشبختانه 
جدید نیز حمایت لازم را از این باشگاه خواهند 
نماینده ای  تا  کرد  خواهیم  تلاش  و  داشت 
شایسته برای نوشهر باشیم و در کنار هم اتفاق 
تلاش  موضوع  این  برای  و  بزنیم  رقم  را  خوب 

خواهیم کرد.

آغاز نامه نگاری با فیفا؛
ایران نامزد میزبانی جام جهانی ۲۰۲۴ 

فوتسال شد
فدراسیون فوتبال از امروز به دنبال گرفتن 
فوتسال   ۲۰۲4 جهانی  جام  مسابقات  میزبانی 
کرده  آغاز  زمینه  این  در  را  اقداماتش  و  است 

است.
جهانی  جام  مسابقات  هنوز  که  حالی  در 
۲۰۲۱ فوتسال در کشور لیتوانی به پایان نرسیده 
است، فدراسیون فوتبال ایران اقداماتش را برای 
گرفتن میزبانی دوره بعدی این مسابقات در سال 

۲۰۲4 آغاز کرده است.
ملی  تیم  پیشین  سرمربی  شمس  حسین 
آقای  دیروز  گفت:  خصوص  این  در  فوتسال 
من  با  فوتبال(  فدراسیون  )رئیس  خادم  عزیزی 
تماس داشت و قرار شد نامه میزبانی جام جهانی 
اینفانتینو )رئیس فیفا(  ۲۰۲4 را امروز به آقای 

بدهند.
وی افزود: از امروز هم من مسئول پیگیری 
و  مراکش  بدهند.  تعهد  وزیر  پنج  باید  هستم. 
کار  داده اند.  میزبانی  درخواست  هم  آمریکا 
میزبان جام جهانی  سختی است ولی می توانیم 

۲۰۲4 باشیم.
فدراسیون فوتبال پیش از این برای گرفتن 
سال  یک  با  )که   ۲۰۲۰ جهانی  جام  میزبانی 
تعویق برگزار شد( اقدام کرد اما در نهایت فیفا 
رای به میزبانی لیتوانی داد. ایران در این دوره از 
مسابقات تا مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد 
اما بعد از قبول شکست مقابل قزاقستان از این 

رقابت ها حذف شد.

روزنامه صبح ایران
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